
 

 Referat Forum for forskningsdekaner 15. juni 2020 
 
Deltakere: 
Per Morten Sandset (viserektor) 
Anders Runesson (TF) 
Vibeke Blaker Strand (JUS) 
Jens Petter Berg (MED) 
Mathilde Skoie (HF) 
Solveig Kristensen (MN) 
Linda Hildegard Bergersen (OD) 
Tore Nilssen (SV) 
Helge Ivar Strømsø (UV) 
Carl Henrik Gørbitz (UiO:Livsvitenskap) 
Vebjørn Bakken (UiO:Energi) 
Tore Rem (UiO:Norden) 
 

Forfall: Åse Gornitzka (viserektor), Jan Terje Lifjell (NHM), Håkon Glørstad (KHM), Veronica 
Fitzpatrick Blihovde (UiODoc) 
 
 

Inviterte: Finn-Eirik Johansen, Hilde Nebb 
 
Sekretariat: 
Kristel Skorge (direktør FADM) 
Malena Bakkevold (seksjonsleder FADM) 
Thomas Østerhaug (koordinator for forumet, FADM) 
Sveinbjörn Hannesson (koordinator for forumet, FADM) 

 
Møteleder: Per Morten Sandset 
Referent: Thomas Østerhaug  
Sted:   Zoom 
Tid:    12.00-14.00  
 

 
Godkjenning av innkalling og referat 
Innkallingen og referatet ble godkjent. 
 

SAK 27/19. Nytt fra forskningsdekanene v/ forskningsdekanene  
Runde rundt bordet om nytt fra forskningsfeltet ute på enhetene 

 
SAK 28/20 Åpen forskning – statusrapport fra arbeidsgruppene  
Bakgrunn: Høsten 2019 ble det satt ned tre arbeidsgrupper knyttet til UiOs arbeid med åpen 
forskning: åpen publisering, deling og håndtering av forskningsdata og evaluering av forskning. 
Hver gruppe presenterte status for sitt arbeid. 
 
Fra diskusjonen: 

 Evalueringsarbeidet må ses i sammenheng bl.a. med det arbeidet som er gjort ved UiO vedr. 
merittering av undervisning og også det arbeidet som gjøres nasjonalt. 

 Det er en bekymring i enkelte fagmiljøer for hva krav om datahåndteringsplaner vil medføre. 
Det ble presisert at ikke alle spørsmål i veilederen er relevante for alle. Det må jobbes for å få 
på plass gode tekniske løsninger. 



 

 Det er bekymring knyttet til konsekvensene av at publiseringsavtalene «brukes opp» og 
hvilke konsekvenser det får. 

 

SAK 29/20 Livsvitenskapsbygget: enhet for innovasjon og samfunnskontakt v/ 
Hilde Nebb  
Bakgrunn: Ei arbeidsgruppe nedsatt av rektoratet har levert sin rapport knyttet til etablering av en 
enhet for innovasjon, samfunns- og næringslivskontakt i livsvitenskapsbygget. Visedekan Hilde 
Nebb (MED), som har ledet arbeidsgruppa, presenterte arbeidet og planene videre. Enheten skal 
fungere som en rugekasse og skal samspille godt med eksisterende aktører i 
innovasjonsøkosystemet. Arbeidsgruppen anbefaler en gradvis oppbygging for å bygge et senter for 
hele UiO som blir robust på lang sikt. 
 
Fra diskusjonen: 

 FFD var positive til forslaget 

 Det er viktig at dette kommuniseres godt ut i organisasjonen 
 

 
SAK 30/20 Nytt UiO-program for samfunnsinnovasjon v/ Vebjørn Bakken 
Bakgrunn: I 2019 leverte ei arbeidsgruppe for sosial innovasjon rapporten «Et inkluderende 
innovasjonsløft». På bakgrunn av de gode erfaringene med UiOs SPARK-program, er det foreslått å 
opprette et tilsvarende program for samfunnsinnovasjon ved UiO. Vebjørn Bakken presenterte 
programmet. Fokus vil være på at kunnskap og forskning tas i bruk, ikke på kommersialisering og 
patentering. I første omgang opprettes det en pilot med et mindre antall prosjekter. 
 
Fra diskusjonen: 

 Helsevesenet er en viktig samarbeidspartner 

 Dette skal ikke finansiere forskning, men få forskningen ut i samfunnet 
 
Oppfølging 
Dersom noen har forslag til sektorer/aktører/personer som bør med i et Management Team, eller 
forslag til kandidater til jobben som SPARK-koordinator kan dere sende epost til 
vebjorn.bakken@energi.uio.no 
 
For forslag til miljøer/forskere/prosjekter ved UiO som egner seg for piloten kommer det en formell 
henvendelse via ePhorte, sannsynligvis med frist i september. 
 

SAK 31/20 Prøveforelesninger (ph.d.) ved UiO v/ Solveig Kristensen  
Bakgrunn: I kjølvannet av de nye rutinene og de erfaringene vi gjør oss i forbindelse med Covid-19, 
foreslås det å etablere et prosjekt ved UiO som ser på prøveforelesningene og hvordan vi kan utnytte 
de erfaringene vi har fått fra digital. Forslaget er å sette ned ei gruppe som kan se på løsninger for 
prøveforelesningene. Formålet er å tenke nytt rundt formen på prøveforelesningene, f.eks. format, 
varighet, formidlingsplattform og målgruppe. Gruppa trenger ikke bestå av forskingsdekaner, men 
må ha kompetanse på IT, pedagogikk og kommunikasjon. 
 
Fra diskusjonen: 

 Vi må huske på hva som er hensikten med prøveforelesningen. Det skal ikke endres. 
 
Oppfølging 
Saken tas videre, og kommer tilbake til FFD til høsten. 

https://www.uio.no/om/organisasjon/styret/moter/2019/09-10/d-sak-1---et-inkluderende-innovasjonsloft-–-sosial-innovasjon-ved-universitetet-i-oslo-rapport-fra-arbeidsgruppe..pdf
https://www.uio.no/om/organisasjon/styret/moter/2019/09-10/d-sak-1---et-inkluderende-innovasjonsloft-–-sosial-innovasjon-ved-universitetet-i-oslo-rapport-fra-arbeidsgruppe..pdf
mailto:vebjorn.bakken@energi.uio.no

